
Klenovec a Slovenské národné povstanie Z obsahu:
- aktuality zo života 
obce

- spomienky na SNP
- rady pre záhradká-
rov

- z Klenovca na Tai-
wan

- začal sa nový ročník 
futbalových súťaží

V tomto snažení nezaostá
vali ani Klenovčania a už v 
roku 1943 sa začali ilegálne 
prípravy v spolupráci s orga
nizáciou v Banskej Bystrici, 
s ktorou udržiavala spojenie 
Etela Kolesárová.
Na týchto prípravách sa 

podieľali Ján Štefánik, Ju
raj Šulek, Michal Štefánik, 
Michal Fábry, Pavel Longa
uer, Jozef Elznitz – členovia 
ilegálnej KSS a Ján Repáš, 
Ondrej Balciar, Alexander 
Rydzoň, Ján Majerský, Jo
zef Baffy, Jozef Pap, Pavel 
Štefánik, Anna Englerová, 
Zuzana Repášová – ilegál
ni pracovníci bez politickej 
príslušnosti.
V mesiacoch marec a jún 

1944 sa konali schôdze tých
to ilegálnych pracovníkov, na 
ktorých sa prerokovali otáz
ky prípravy Povstania a tiež 
uskladnenia zbraní. Dňa 20. 
júla 1944 bol Ján Repáš po
zvaný do Banskej Bystrice, 
kde sa dozvedel, že v chotári 
obce Klenovec bude zosade
ných 15 ruských parašutis
tov. A tak Ján Štefánik, Ju
raj Šulek, Michal Fábry, On
drej Balciar, Milan Repáš, 
Jozef Baffy, Ján Repáš star
ší, Ján Repáš mladší, Pavel 
Repáš, Ján Majerský, Pavel 
Štefánik, Alexander Rydzoň 
a Jozef Pap pod vedením Ing. 

Randáka mali 14 dní služ
bu v horách pod Veprom a 
očakávali lietadlá, ktoré ale 
neprišli a tak dňa 23.8. boli 

odvolaní a zapojení do prác, 
ktoré súviseli s dovozom a 
uskladnením zbraní a streli
va, ktoré pre Klenovec uvoľ

nilo veliteľ
stvo vojen
skej posád
ky v Brezne. 
Do našej ob
ce priviezli 
4 ťažké gu
ľomety, 30 
ľahkých gu
ľometov, 750 
pušiek, 1500 
nemeckých 
granátov, 9 
armádnych 
pištolí, 40 
000 nábojov 
a uskladnili 
ich v stodole 
roľníka Já
na Bálinta 
na Mravco
vom vŕšku, 
kde ich pre
vzal kapi
tán Vladimír 
Bukva, úse
kový veliteľ. 
Zároveň bo
la v stodole 
u Repášov 
u m i e s t n e 
ná rádiosta
nica. Na fi
nancovanie 
odboja pris

peli ľudia a sústredené boli 
aj lieky a obväzový materiál. 
Prvé zbrane boli privezené 
25. augusta autom Jána Re
páša o 1. hodine po polnoci 
a ďalšie 26. augusta.
V nedeľu 27. augusta sa 

na miesto, kde boli uložené 
zbrane, zhromaždili ľudia, 
ktorí súhlasili s Povstaním, 
a doktor Igor Daxner v sprie
vode Anny Englerovej preho
voril k 90 mužom, ktorí ne
skôr zložili prísahu. 28. au
gusta v ranných hodinách 
sa do Povstania zapojila aj 
četnícka stanica. Sľub zloži
li všetci predstavitelia obce, 
poštového úradu a učitelia. 
Následne na to sa začali roz
deľovať zbrane. Boli obsade
né strategicky dôležité mies
ta.

Dňa 29. augusta si pripomíname 61. výročie Slovenského národného povstania, kedy 
Slovensko vystúpilo z pasivity a dalo na vedomie svetu, že chce spolurozhodovať o svo
jom osude a tiež prispieť svojim dielom k porážke Nemecka a s ním spojeného domáceho 
režimu.

Počas SNP vychádzali v obci povstalecké noviny 
NAPRED

Ako všetci, tak i občania 
obce Klenovec majú emi
nentný záujem o ďalší rozvoj 
a tým o zlepšenie životných 
podmienok vo svojom by
dlisku.
Z pohľadu na rozpočet 

našej obce je zrejmé, že roz
vojové otázky nie je možné 
zabezpečiť z vlastných príj
mov bez využitia možností, 
ktoré nám ponúkajú jednot
livé štrukturálne fondy EÚ. 
Preto obecné zastupiteľstvo 

i obecný úrad venujú veľkú 
pozornosť predovšetkým 
príprave kvalitných pro
jektov, čo stojí nemálo 
finančných prostriedkov, a 
tým i napĺňaniu rozvojových 
plánov.
Dovolím si pripomenúť pro

jekty, ktoré už sú priprave
né:
 komplexná rekonštrukcia 

miestnych komunikácií a 
chodníkov v celkovom ná

klade   27,5 mil. Sk
 rozšírenie vodovodov na  
Ul. Červenej armády a SNP 
v náklade 6,4 mil. Sk

 rozšírenie vodovodu na Ul. 
Nová štvrť v náklade 5,8 
mil. Sk

 46 bytových jednotiek 
s nižším bytovým štan
dardom v náklade 44,9 
mil. Sk

 výstavba centra tradičnej 
kultúry v náklade 13,9 
mil. Sk

 rozšírenie kanalizácie v 
náklade 1,0 mil. Sk

 rekon
štruk
c i a 
s t r e 
c h y 
kultúr
n e h o 
domu 
v ná
klade 
1 mil. 
Sk.
Teda môžeme konštatovať, 

že máme pripravené projek
ty, na ktoré je potrebných 
100,5 mil. Sk.

Pripravenosť na čerpanie fondov
(dokončenie na str. 2)

(dokončenie na str. 2)



Prihlásilo sa toľko dobro
voľníkov, že 400 pušiek ur
čených pre Klenovec sa vy
dalo už dopoludnia a tí, kto
rí sa prihlásili neskôr, sa ne
mali čím vyzbrojiť. O 16tej 

* 28. júla sa v Hnúšti us
kutočnilo ďalšie stretnutie, 
na ktorom bol prerokovaný 
pripravený projekt separo
vaného zberu komunálne
ho odpadu. Na tomto roko
vaní sa zúčastnil starosta 
obce JUDr. Pavel Struhár.

* 29. júla  sa uskutočnilo 
rokovanie s vlastníkmi po
zemkov pod priehradou za 
účelom získania ich súhla
su so vstupom na tieto po
zemky pri realizácii zabu
dovania kanalizačného po
trubia, ktoré bude viesť od 
priehrady až k už jestvujú
cej kanalizácii na sídlisku.

* 1. augusta za účasti riadi
teľky Gemerskomalohont
ského osvetového strediska 
v Rimavskej Sobote Dariny 
Kišákovej a riaditeľa Ná
rodného osvetového centra 
v Bratislave Jozefa Buriča 
bol vyhodnotený 27. ročník 
Gemerskomalohontských 
folklórnych slávností. Na 
základe poznatkov z tohto 
ročníka boli vyvodené opat
renia pre zabezpečenie ďal
šieho ročníka.

* 10. augusta starosta obce 
JUDr. Pavel Struhár roko
val s Ing. Kršákovou, riadi
teľkou Agentúry životného 
prostredia v Banskej Bys
trici o príprave projektov zo 
štrukturálnych fondov EÚ 
pre obec Klenovec.

* 11. augusta sa starosta 
obce zúčastnil prezentácie 
projektu Internetizácia ob
cí v okrese Rimavská So
bota.
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Udialo sa ... Klenovec a Slovenské národné povstanie
dokončenie

V súčasnosti sa pripravujú 
projekty na rekonštrukciu 
Domu služieb, výstav
bu podkrovia na Centrum 
občianskych združení, ako 
aj na rekonštrukciu už jest
vujúcich autobusových za
stávok i výstavba nových. I 
na tieto nové projekty bude 
treba desiatky miliónov ko
rún a samozrejme budú 
sa pripravovať ďalšie pro
jekty, ktoré vychádzajú 
z požiadaviek občanov a 
Územného plánu obce.
Mimo už spomínaného sa 

pripravujú ďalšie projek
ty mikroregionálneho cha
rakteru, ako je projekt in
ternetizácie obcí okresu 

Rimavská Sobota, ako aj 
projekt separovaného zberu 
komunálneho odpadu a lik
vidácie biomasy.
Z výpočtu pripravených 

a pripravovaných projek
tov môžeme zodpovedne 
prehlásiť, že obec Klenovec 
je na čerpanie finančných 
zdrojov z jednotlivých fon
dov EÚ pripravená a veríme, 
že jednotlivé komisie na 
schvaľovanie projektov nám 
budú priaznivo naklonené a 
že v blízkej budúcnosti bude 
môcť dôjsť k ich postupnej 
realizácii.

JUDr. Pavel Struhár
starosta obce

Pripravenosť na čerpanie fondov

hodine kapitán Bukva pre
čítal na námestí prvý roz
kaz. Boli tiež zmobilizované 
všetky autá z okresu a sú
stredené v Klenovci, pretože 
tu bolo zriadené okresné po
sádkové veliteľstvo, úseko
vý sklad zbraní a výzbroje, 
ktoré mali sídlo v Obecnom 
dome. 
V prvých dňoch Povstania 

boli najväčšie ťažkosti so zá
sobovaním potravinami, le
bo v Klenovci nebol väčší 
sklad. Občania však ochot
ne prispeli peniazmi a potra
vinami a zúčastňovali sa tiež 
aj na opevňovacích prácach. 
V počte 20 mužov bola vy
tvorená milícia.

Starší ľudia sa hlásili k mi
lícii a mladí k partizánom.
29. augusta bol vytvorený 

revolučný národný výbor, 
ktorý prevzal výkonnú prá
vomoc v obci – vydával roz

Pod týmto názvom sa nies
la medzinárodná vedecká 
konferencia, ktorá sa ko
nala v dňoch 11. a 12. au
gusta v penzióne Močiar 
v rámci festivalu mladých 
folkloristov Koliesko 2005. 
Konferencia sa konala pod 
záštitou Milana Murgaša, 
rektora Univerzity Mate
ja Bela v Banskej Bystri
ci. Spoluorganizátormi 
boli Hagyományok Háza, 
Budapešť, Maďarsko, Folk
lorní sdružení ČR, Praha, 
Česká Republika, Národo
pisná spoločnosť Sloven
ska, Slovensko, Národné 
osvetové centrum, Bratisla
va, Slovensko.

Čestné predsedníctvo tvo
rili profesor  Milan Leščák 
Slovensko, profesor Vilmol 
Voigt, Maďarsko, profesorka 
Teresa Smoliňska, Poľsko.  
Tajomníkom konferencie 
bol PhDr. Ivan Murin. Kon
ferencia sa niesla témami: 
História a súčasnosť folk
lorizmu v Strednej Európe, 
Premeny  komunikácie – 
od tradičnej kultúry k mo
dernite, Funkcie folkloriz
mu v revitalizácii lokálnej 
kultúry.
Konferencie sa zúčastnila  

i štátna tajomníčka Minis
terstva kultúry Slovenskej 
republiky.

(sz)

Tradičná kultúra v priestore komunikácie

kazy a dbal aj na ich plne
nie. Jeho prvá schôdza sa 
konala u učiteľa Jána Ma
jerského. Týmto aktom bo
la ukončená organizácia Pov
stania.
Ako píše obecná kronika: 

„Zmeny prešli hladko, lebo 
príštili z duše ľudu, ktorý 
chcel svetu povedať rečou 
zbraní, že nejdeme s Nemec
kom dobrovoľne. Klenovča
nia toto i rukolapne poveda
li tým, že sa do 700 mužov 
dobrovoľne prihlásilo do pov
staleckej armády.“

Spracované podľa Kroniky 
obce Klenovec

(bh) 

Členovia Miestneho revolučného národného výboru v období  
Slovenského národného povstania

dokončenie

Možno mi dáte za pravdu, 
že veľa aktivít pre mladých 
ľudí v Klenovci nie je, 
ale.....prečo? Obraciam sa 
i touto formou na klen
ovských mladých ľudí, aby 
sa sami začali aktívnejšie 
zapájať do života obce. Ma
jú určite dvere otvorené ich 
nápadom a myšlienkam, 
len treba prísť. Kam? Za 
pánom starostom, ktorý 
vás určite rád prijme, za 
vedúcim kultúrneho domu, 
ale i k nám do kancelárie 
OZ RODON. Už viac ro
kov sa snažíme nadviazať 
kontakt s mladými ľuďmi 
a zistiť ich záujmy, ale 
bezúspešne. Vieme len 
toľko, že potrebujú klub, 
ale čo by malo byť jeho 
náplňou  a čo sú ochotní 
preto spraviť sami, nevie
me. Snažíme sa i cez Kle
novské noviny získavať ak
tívnych mladých ľudí, či 
do redakčnej rady, k písa
niu príspevkov, ale tiež k 
vytvoreniu mládežníckej 
organizácie, no žiaľ nie je 
spätná väzba. Čím to je, 
že dnešní mladí ľudia sú 
takí pasívni, alebo vám 
krivdím? Ak áno, môžete 
ma presvedčiť o opa
ku a vyvolať stretnutie, 
kde môžeme riešiť prob
lémy týkajúce sa vás milá 
mládež.

(sz)

Výzva
pre mládež



Obyvateľstvo Klenovca síce 
14. marca 1939 navonok 
privítalo vznik samostatné
ho slovenského štátu vyvese
ním národných zástav, ale vo 
svojich srdciach sa nezmie
rilo s klérofašistickým reži
mom a výsadným postave
ním Nemcov v politickom a 
hospodárskom režime na 
Slovensku.
Ani roľníci nepodporova

li ľudácku vládu, i keď sa 
im čiastočne zlepšili životné 
podmienky oproti predmní
chovskej republike, keď 
ich postihovali exekútori 
a bieda. Difereciálny pro
ces prebiehal aj v radoch 
inteligencie, ktorá spozna
la ľudáctvo v jeho spojení s 
fašizmom, preto sa jej uve
domelí príslušníci zapájali 
do protifašistického boja.
V Klenovci okrem ilegálnej 

komunistickej organizácie 
vyvíjala aktívnu činnosť ob
čianska odbojová skupina 
pod vedením obchodníka Já
na Repáša staršieho, ktorú 
tvorili okrem jeho rodiny An
na Englerová a učiteľ Ján 

Majerský. Skupina prostred
níctvom Etely Kolesárovej 
nadviazala spojenie s ilegál
nou organizáciou v Banskej 
Bystrici, ktoré prinieslo dob
ré výsledky.

Klenovská občianska sku
pina pomáhala predovšet
kým rasovo a politicky pre
nasledovaným osobám. 
Začiatkom roka 1944 zabez
pečila úkryt pre Ing. Aloi
sa Randáka a JUDr. Igora 
Daxnera s manželkou Klau
diou a ďalšími, ktorí zohrali 
významnú úlohu pri príprave 

protifašistického povstania v 
obci.
Ing. Alois Randák zorga

nizoval v auguste 1944 14
dňovú službu na Vepre, 
ktorá mala kladením ohňov 
v noci zabezpečiť zoskok 15 
ruských parašutistov. Vybral 
13 spoľahlivých mužov, kto
rí túto úlohu plnili. Zoskok 
sa však neuskutočnil pre 
zmenu dispozície.
JUDr. Igor Daxner, ktorý 

sa skrýval v byte učiteľky 
Zuzany Repášovej, v nedeľu 
27. augusta na dvore To
movcov pod cintorínom pred
niesol pred nastúpenými do
brovoľníkmi povzbudzujúcu 
reč. Na druhý deň do jeho 
rúk zložili sľub predstavite
lia obce, poštového úradu a 
učitelia.
Ján Repáš starší priviezol 

pre povstanie na svojom ná
kladnom aute zbrane z vojen
skej posádky v Brezne v noci 
v dňoch 25. a 26. augusta 
1944, ktoré zložili v stodole 
roľníka Jána Bálinta na 
Mravcovom vŕšku. Tam ich 
prevzal kpt. Vladimír Buk

va, ktorý sa stal veliteľom 
obranného úseku Sinec a 
povstaleckého práporu Nar
cis. Túto funkciu po ňom 
prebral od 15. septembra 
kpt. Ľudovít Šuška.
Občianska odbojová skupi

na v období povstania robi
la zbierky potravín, šatstva i 
peňazí na prilepšenie stravy 
raneným a chorým v nemoc
nici v Likieri. Zvlášť aktívna 
v tejto činnosti bola Anna 
Englerová a členky ženského 
spolku Živena.
Činnosť občianskej odbo

jovej skupiny bola dlho za
znávaná. Málo sa o nej vede
lo, i keď obetavo pracovala 
počas celého obdobia národ
nooslobodzovacieho boja 
v rokoch 2. svetovej vojny. 
O tom svedčí aj uväznenie 
Anny Englerovej orgánmi 
štátnej bezpečnosti za jej 
protifašistickú činnosť hneď 
na začiatku vojny. Trest si 
odpykávala vo väznici Kraj
ského súdu v Trenčíne. Vä
zenie ju nezlomilo, ba práve 
naopak, posilnilo ju v jej od
bojovej činnosti.

(mo)
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To bolo heslo na začatie 
povstania v Gemeri – Malo
honte, ktoré bolo tak zosta
vené preto, aby klérofašis
tická vláda a orgány štátnej 
bezpečnosti neodhalili príp
ravy na ozbrojené povsta
nie.
S týmto heslom nás – mla

dých – vyslali 29. augusta 
1944 z obecného domu, kde 
bolo veliteľstvo obranného 
úseku Sinec, na klenovské 
vrchy, aby sme obyvateľom 
obce oznámili, že vypuklo 
povstanie, a povolali chla
pov do povstaleckej armá
dy.
Išli sme dolinou Rima

vy smerom Skorušina. Keď 
sme videli ľudí na poli, za
volali sme na nich. K heslu 
sme pridali ešte dve slová:  
Do zbrane!
Chlapi hneď pochopili, o 

čo ide. Odložili kosy alebo 
náradie a vošli do izby. Do 
tanistry si dali chlieb, slani
nu, prípadne klobásu. Roz
lúčili sa so ženou a deťmi a 
pobrali sa do Klenovca.

O niekoľko hodín sa pred 
obecným domom zhromaž
dilo toľko chlapov, že všet
kým sa neušla nielen uni

forma, ale ani puška alebo 
bodák.
Nadšenie bolo veľké. Všet

ci boli vzrušení v očakávaní 
najbližších udalostí.
Prihlásil som sa – podob

ne ako iní – medzi dobrovoľ
níkov. Z nás nevojakov vyt
vorili osobitnú čatu, ktorej 
velil Samo Hrivnák, študent 
vojenskej reálky v Martine. 
Na cvičenie sme chodili na 
futbalové ihrisko. Mávali 
sme služby pri telefóne na 
veliteľstve, boli sme spojka
mi, chodili sme do stráže a 
plnili sme aj ďalšie vojenské 
povinnosti.
Spávali sme doma. Počas 

voľna sme sa venovali kul

túrnej činnosti. Spievali 
sme v spevokole, ktorý di
rigoval hudobník z ukrajin
ských evakuantov. Vystu

povali sme v programoch 
pre vojakov i civilistov.
Keď mi ostal čas, chodil 

som do redakcie cyklostylo
vaných novín Napred pomá
hať pri rozmnožovaní. Novi
ny vydával Rudolf Latečka, 
herec z Prešova, manžel Ele
ny Piaterovej.
Bola to záslužná práca, le

bo v tom čase neboli objek
tívne informácie a správy z 
frontov a tie si R. Latečka 
vedel obstarať sledovaním 
zahraničného rozhlasu.
Pokojné povstalecké dni sa 

rýchlo minuli. V polovici ok
tóbra 1944 sa začal generál
ny útok nemeckej armády 
na povstalecké územie. Ne

mci zaútočili od Rimavskej 
Soboty.
Pri Rimavskej Bani nara

zili na odpor povstaleckých 
vojakov, ktorí museli ustú
piť v dôsledku toho, že ne
priateľské vojsko prelomilo 
front na Dieliku pri Tisovci
Našu čatu zaradili do par

tizánskej brigády Jánošík 
ako 6. oddiel, ktorý mal vy
še 100 príslušníkov. Časť 
oddielu sa zúčastnila na 
bojoch pri Rimavskej Bani 
spolu s práporom Narcis.
Pri ústupe do hôr nepria

teľskí vojaci zajali nášho ka
maráta Pavla Takáča, ktoré
ho v Hronci pri Čiernom Ba
logu popravili. Pohreb mal 
v Klenovci za asistencie ne
meckých vojakov.
Po skončení bojov sa časť 

oddielu osamostatnila a bola 
podriadená RONV v Hnúšti. 
Ostatní partizáni vstúpili do 
oddielov, ktoré bojovali na 
okolí, prípadne boli prepus
tení domov.

(mo)

Z č innost i  občianskeho odboja

Maďari  idú . . .
z o  s p o m i e n o k  ú č a s t n í k o v  p o v s t a n i a

Ján Repáš, vedúci ilegálneho od-
boja v Klenovci
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September
Meteorologická špecifikácia:
(Končia sa pekné letné dni 
a nastupujú chladnejšie 
hmlisté rána. Sú roky, keď 
sa ešte cez deň oteplí  a vte
dy hovoríme o “babom lete“. 
Z polí sa zberajú úrody a 
polia pustnú – nastáva se
zóna pavúkov.)
 Pripravujeme jamy a koly 

na vysádzanie ovocných 
stromkov a krov.

 Presádzame ihličnany, stá
le zelené stromky a kríky.

 Zberáme jesenné odrody 

jabĺk, hrušiek a sliviek na 
zimné uskladnenie. Po
škodené plody ihneď od
straňujeme.

 Zo záhrady odstraňujeme 
choré a napadnuté strom
ky (napr. slivky napadnu
té šárkou).

 Presvetľujeme zahustené 
kôstkoviny a orechy.

 Ešte môžeme vysievať pod 
fóliu alebo do pareniska 
skoré odrody reďkovky s 
krátkou dobou vegetácie.

 Zberáme hlúboviny a plo
dovú zeleninu.

 Po zbere hlúbovín odstra
ňujeme zo záhonov zvyšky 
hlúbov.

 Pred príchodom mrazov 
opatrne obtrháme ešte 
zelené, ale dobre vyvinu
té plody rajčiakov. Dáme 
ich do tepla, kde budú po
stupne dozrievať.

 Vyberáme stredne skoré 
druhy zemiakov na zimné 
uskladnenie.

 Rozsádzame trvalé druhy 
zeleniny (pažítka, cibuľa 
zimná, reberbora a pod.)

 Vysádzame trvalky a dvoj
ročné kvetiny.

 Nezabúdame v prípade su
chého počasia polievať aj 
ovocné stromky hlavne v 
intenzívnej výsadbe.

 Po uvoľnení záhonov pri
pravujeme pôdu na budú
ci rok a to pre zeleninu,  
v I. trati navezieme a za
rýľujeme organický hnoj. 
Zeleninu v II. a III. tra
ti organickým hnojom ne
hnojíme.

 Povyberáme a pripraví
me na zimné uskladnenie 
hľuzy georgín, mečíkov a 
pod.

 V tomto období sa objavu
je na kôstkovinách glejo
tok. Postihnutú časť od
stránime. Ošetríme 4 % 
roztokom octu a po us
chnutí zatrieme ranu vos
kom alebo latexom.

(Jaroslav Jáchim st.)

Na svete je mnoho príťažlivých a zároveň aj exotických miest, zaujímavých kultúr, o ktorých sa dozvedáme 
sprostredkovane, alebo v kútiku duše dúfame, že možno niekedy sa nám ich podarí navštíviť, spoznať, vidieť. 
Pre mnohých z nás takýto sen ostane snom navždy, no niektorým sa skôr či neskôr stane skutočnosťou. A 
práve leto je na to ten správny čas.

Klenovčan Michal Kňažek, 
študent 6. ročníka na Le
kárskej fakulte UPJŠ v 
Košiciach, si takýto možno 
detský sen premenil na 
skutočnosť, keď sa v mesia
ci júl zúčastnil na študijnom 
pobyte v meste Taichung na 
vzdialenom ostrove Taiwan.
Oslovili sme ho, aby sa o 

svoje zážitky podelil aj s na
mi.

Môžeš nám prezradiť ako 
si sa do Taichungu dostal 
a čo všetko tvojej ceste 
predchádzalo?

Do Taiwanu som sa dostal 
vďaka možnosti absolvovať 
výmennú stáž v zahraničí 
v rámci štúdia na vysokej 
škole. Tieto stáže organizu
je pre študentov medicíny 
medzinárodná organizácia 
IFMSA v spolupráci so zdru
ženiami študentov medicíny 
na národnej úrovni – u 
nás je takýmto združením 
SloMSA. Študent si sám vy
berie krajinu, o ktorú má 
záujem. Predtým, ako sa 
rozhodne pre takúto stáž, 
je potrebné mimo vyplne
nia niekoľkých formulárov 
absolvovať test z cudzie
ho  jazyka, ktorý sa v danej 
krajine používa na komu
nikáciu so zahraničnými 
študentmi. V mojom prí
pade to bol anglický jazyk.  
Test sa robí z toho dôvodu, 
že počet študentov, ktorí 
sa môžu zúčastniť stáže, 
je obmedzený. Podobne aj 
každá krajina má taktiež 
obmedzený počet miest. Na 

teste sa zúčastňujú študenti 
z celej školy, ktorí majú o 
stáž záujem, bez ohľadu na 
ročník, v ktorom študujú. 
Po vyhodnotení testu sa určí 
poradie študentov podľa 
výsledkov testu a v tomto 
poradí nasleduje aj ich výber 
krajiny, v ktorej chcú stáž 
absolvovať. Pokiaľ uchádzač 

uspeje, je potrebné vybavo
vať bežné veci pred cesto
vaním – poistenie, letenku 
atď. Študent si hradí cestu, 
bezplatne zabezpečenú má 
stravu, ubytovanie, výučbu v 
nemocnici a aj miestne kon
taktné osoby, ktoré sa mu 
venujú počas voľného času 
– organizujú výlety a pod.

Aké boli tvoje prvé dojmy v 
tejto krajine?

Je to nádherná krajina s 
krásnou prírodou a bohatou 
kultúrou. Prvé, čo ma po prí
chode do Taiwanu prekva
pilo, bola ich klíma. Teplo
ta sa tam pohybuje síce len 
okolo 35 °C, avšak  je tam 
veľmi vysoká vlhkosť vzdu
chu, ktorá toto teplo ešte 
dosť vystupňuje a človek sa 

cíti ako keby bol ponorený 
v teplej vode. Ďalej som sa 
nevedel vynadívať na budovy 
a ulice so samými čínskymi 
nápismi. Vtedy som si uve
domil ako ďaleko som od 
domova. Samozrejme ma za
ujalo množstvo pamiatok, 
ktoré som stihol navštíviť 
a hlavne ich bohato vyzdo
bené chrámy. 

Ako zapôsobila kultúra a 
ľudia?

Ľudia v Taiwane sú veľmi 
milí a ochotní kedykoľvek 
pomôcť. Keďže Taiwan je 
formálne súčasťou Číny, 
ich kultúra je veľmi podob
ná čínskej – je veľmi boha
tá a dôraz sa kladie na tra
dície. Z náboženstiev je tu 
rozšírený taoizmus, bud
hizmus a konfucianizmus, 
ktorý je považovaný skôr za 
filozofický smer. 
Avšak v súčasnosti je vzo

rom pre mladých ľudí Ameri
ka a Európa – populárnych 
je množstvo amerických fil
mov, spevákov, všade sa 
hrá basketbal a baseball. 
Badať to aj na ich spôsobe 
obliekania sa a móde. To je 
podľa mňa aj škoda, pretože 
napodobňovaním západné
ho sveta ako keby zabúda
li na svoju kultúru. Na roz
diel od našich mladých ľudí 
sa takmer vôbec nezvyknú 
zabávať na diskotékach, 
radšej dajú prednosť tele
vízii, karaoke alebo športu. 
Ďalej som z ich správa
nia mal pocit, že našu rasu 
považujú za hodnotnejšiu 
alebo ušlachtilejšiu  ako 
ich, čo ma trochu sklamalo, 
pretože mi to niekedy pri
padalo, ako keby si nevážili 
samých seba.

A čo jedlo?
Jedlo bola jedna z najťaž

ších vecí, na ktoré som si 
musel zvyknúť. Často sa mi 
stalo, že som ani nevedel, čo 
jem, a musel som spoznávať 

Z Klenovca do Ta ichungu na Ta iwane

V uliciach Taichungu, tretieho najväčšieho mesta na Tai-
wane s viac ako 1 miliónom obyvateľov
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samé nové chute (niektoré 
boli veľmi dobré) a k tomu 
bolo nutné sa naučiť jesť pa
ličkami. Z menu je taktiež 
náročné si vybrať, pretože je 
písané po čínsky alebo vám 
to nedokážu ani popísať. 
Väčšinou sa tu pripravujú 
morské jedlá, rôzne druhy 
mäsa a ryža. Ja osobne som 
vyskúšal napríklad hadie 
mäso. Je bežné, že vylovíte 
z polievky nejaké chápadlá. 
Posledné dni sme mnohí 
zahraniční študenti snívali 
o európskych jedlách a stra
vovali sme sa v McDonalde.  

Čo bolo hlavnou náplňou 
tvojho pobytu?

Ja som si vybral štúdium 
akupunktúry na oddelení 
tradičnej čínskej medicíny 
v China Medical University 
Hospital v meste Taichung, 
pretože možnosť absolvovať 
stáž tohoto typu je veľmi 
vzácna.

Tvoje názory na akupunk-
túru?

Je veľmi zaujímavá a v 
niektorých indikáciách ne
pochybne účinná liečebná 
metóda. Napriek tomu si 
myslím, že vzhľadom na to, 
že teória čínskej medicíny je 
skôr založená na filozofii a 
nie na vedeckom podklade, 
mala by byť akupunktúra 
iba doplnkovou liečbou zá
padnej medicíny.

Kto všetko sa zúčastnil na 
tomto študijnom pobyte 
okrem Slovákov?

Zúčastnili sa na ňom 
študenti z Česka, Poľska, 
Maďarska, Rakúska, Dán
ska, Nórska, Švédska, Talian
ska, Španielska, Švajčiarska, 

Kanady a Brazílie.

Môžeš porovnať štúdium 
medicíny tam a u nás?

Zatiaľ čo u nás sa študuje 
iba západná medicína v 
trvaní 6 rokov, v Taiwane 
je možné si vybrať medzi 7
ročným štúdiom západnej 
medicíny alebo 8ročným 

štúdiom východnej čínskej 
medicíny. Aj u nich má pr
voradý význam západná 
medicína.

Prezraď nám nejaké zaují-
mavosti z tejto krajiny.

Je ich mnoho, ale spo

meniem len niektoré:
Za nešťastné považujú Tai

wanci číslo 4, pretože v ich 
jazyku sa vyslovuje podobne 
ako slovo smrť. V budovách 
a vo výťahoch nenájdete čí
slo 4, iba 1 ,2, 3, 5 a pod. 
Rovnako je to s nástupišťami 
na autobusových a vlako

vých staniciach. Dokonca 
žiadna ŠPZ nekončí na číslo 
4.
Najpoužívanejším doprav

ným prostriedkom sú 
mopedy, ktorých je oveľa 
viacej ako áut. Sú nimi za
plnené cesty. V Taiwane je 
ich registrovaných vyše 12 
miliónov.
Doprava vyzerá dosť chao

ticky, niekedy ako keby bola 
bez pravidiel.

Počas tvojho pobytu bol na 
Taiwane tajfún. Ako si ho 
prežil?

Na tajfún boli tamojší 
obyvatelia tento rok dobre 
pripravení, pretože za po
sledných 5 rokov zažili dva 
tajfúny, ktoré zabili spolu 
300 ľudí. Vláda odporučila 
ľuďom dva dni nevychádzať 
z domov, obchody boli za
tvorené. Preto sme si museli 
aj my predtým nakúpiť zá
soby jedla a zostali sme dva 
dni na internáte.

Chcel by si v tejto krajine 
žiť?

Žiť by som tam asi nechcel, 
pretože by som sa ich štýlu 
života nedokázal prispôsobiť, 
ale niekedy by som sa tam 
veľmi rád vrátil.

Ďakujem za rozhovor.
(bh)

Mesiace júl a august – 
čas prázdnin a dovoleniek, 
ktorý  v tejto letnej sezóne 
našim folkloristom prinie
sol množstvo vystúpení. Čle
nom detského folklórneho 
súboru Mladosť v Klenov
ci tak čas prázdnin rýchlo 
ubiehal. Ich folklórne leto 
sa začalo 1. júla  festiva
lom vo Východnej, 4. júla 
pokračovalo medzinárod
ným festivalom v Rumun
sku, 23. júla spríjemnili 
popoludnie na podujatí De
dina ožíva v Drienčanoch, 
30. júla reprezentovali svoju 
obec a Mikroregión Sinec
Kokavsko na festivale Od 
buka do buka v Hrachove. 
Od 1. augusta do 4. augus
ta pre nich vedúci súboru 
zorganizovali letný tábor, 
kde sa mohli zregenerovať 
a načerpať nových síl aj 
vďaka lyžiarskemu klubu v 
Klenovci a samozrejme  ro
dičom, ktorí sa postarali o 
ich hladné brušká počas po
bytu. 12. augusta  sa pred
stavili na festivale mladých 
folkloristov Koliesko v Ko

kave nad Rimavicou, 13. 
augusta si čaro heligoniek 
vypočuli návštevníci podu
jatia Jarmo v Sihle a na fes
tivale v Brdárke. 19. augus
ta mladí hegonkári vystúpili 
na Agrokomplexe v Nitre v 
rámci prezentácie Dovolenky 

na vidieku, ako reprezen
tanti  Mikroregiónu Sinec
Kokavsko. 20. augusta čaro 
slovenského folklóru pred
viedli v maďarskej dedinke 
Hejhalók. 27.augusta rozo
zvučia svoje heligónky v 
Hrnčiarskej Vsi a 28. au
gusta v obci Striežovce. 
Takže čo poviete, naozaj bo

haté letné prázdniny. Folk
lórne deti a mládež, ale ani 
my, staršia zložka, mužská 
a ženská spevácka skupi
na FS VEPOR sa nemôžeme 
sťažovať na nudu. Okrem 
všetkých týchto vystúpení 
museli členovia súboru 

venovať čas aj prípravám 
vystúpení a kondičným 
cvičeniam. Že to robia z 
lásky k tradíciám a poznaniu 
svojej histórie dokazuje i to, 
že si musia niektoré aktivity 
ako zahraničné zájazdy a sú
stredenia financovať z vlast

ných rodinných rozpočtov. 
Ďalej je tu starostlivosť o 
kroje, ktoré si musí každý 
člen súboru udržiavať sám. 
Som im všetkým veľmi 
vďačná, že  túto záľubu ro
bia a venujú svoj voľný čas 
čaru ľudovej kultúry. Ostá
va len dúfať, že si  folklór v 
ich srdiečkach našiel mies
to natrvalo , aby naďalej roz
dávali radosť domácim, ale 
aj vzdialenejším priaznivcom 
tradičnej a ľudovej kultúry. 
Naša obec sa i vďaka tým
to mladým ľuďom dostáva 
do povedomia a robia jej len 
dobré meno. 

Záverom by som chce
la odkázať predstaviteľom 
našej TJ Družstevník Kle
novec, aby nevnášali do 
našej dobrovoľnej činnosti  
nevraživosť a nezávideli to, 
čo členovia súboru nema
jú. Nemajú ani vhodné pod
mienky na nácviky. Cvičia 
v zaprášenej sále, počas 
jarného, jesenného a zim
ného obdobia i v studenom 
– nevykúrenom kultúrnom 
dome. Ak máte nejaké vnú
torné pocity, že na úkor 
športu tieto deti profitujú, 
príďte medzi nás, presved
číte sa a hlavne komuni
kujte. My želáme úspechy 
všetkým a nemiešame sa do 
vnútorných problémov os
tatných, lebo vieme, koľko 
energie a času tieto aktivity 
berú. Preto neodčerpávajte 
sily takýmito úkonmi, ale 
ich spojme a vytvárajme 
spoločne dobré podmienky 
pre aktívny voľný čas detí 
a mládeže, ako i nás dospe
lých.        

(sz)

Leto našich folkloristov

Bohatá výzdoba je charakteristická pre tradičnú čínsku ar-
chitektúru
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Malé letné obrázky

Súboju Figuliho (12) s brankárom hostí sa prizerajú Bálint (8) a  Boháčik 
(zo stretnutia Klenovec - Olováry 0:0)

Zmrzlina
Klenovčania prišli do styku 

s touto lahôdkou pomer-
ne skoro – ešte v minulom 
storočí. V obci síce nebola 
cukráreň, kde by si boli moh-
li kúpiť zmrzlinu, ale v trid-
siatych rokoch chodil v let-
ných mesiacoch zmrzlinár z 
Kokavy nad Rimavicou. Bol 
to moslim z Bosny alebo Tu-
rek. Volali ho Habeš. Mal 
špeciálny vozík, v ktorom bo-
li dve nádoby na vanilkovú a 
citrónovú zmrzlinu.

Do Klenovca prichádzal 
obyčajne v nedeľu. Najprv sa 
zastavil na námestí. Zazvo
nil, a hneď sa zbehol húf detí, 
ktorý ho sprevádzal. Najprv 
išiel hlavnou ulicou. Stále 
zvonil a ponúkal zmrzlinu. 
Malú porciu za päťdesiat 
halierov a veľkú zmrzlinu za 
korunu.

Po odstúpení južného 
pohraničia Maďarsku 
prišiel do Klenovca zmr-
zlinár z Lučenca – pán Ar-
damica, ktorý sa tu trvalo 
usadil. Tiež  mal vozík na 
zmrzlinu, ale širší sortiment. 
Predával aj jahodovú, ma-
linovú a čokoládovú zmr-
zlinu. Klenovčania si zmr-
zlinu obľúbili. Pán Ardamica 
by ju bol predával aj ďalej, 
ale po vojne prišlo znárod-
nenie. Musel svoju činnosť 
ukončiť a zapojiť sa do pra-
covného pomeru. Deti smútili 
za ujom Ardamicom, ktorého 
vídavali so svojím vozíkom v 
uliciach obce i na futbalovom 
ihrisku.
Kúpalisko
V Klenovci dlho nebolo 

TeleDom pri OZ RODON Klenovec

ponúka nasledovné služby:
- služby vysokorýchlostného internetu 
- kopírovanie dokladov
- zhotovovanie foto na doklady
- tlač z počítača
- scanovanie
- hrebeňovú väzbu
- tvorbu vizitiek
- výrobu kalendárikov a letákov
- tvorbu www.stránok
- výuku prác na PC

Kontakt: TeleDom pri OZ RODON Klenovec
               Námestie K.Salvu č. 61(suterén MKS)
               telefón 047/5484947

Ku koloritu obce patril aj miestny hlásnik

kúpalisko. Deti a mládež sa 
kúpali pri stupách. Bolo to 
jednoduché strojové zaria
denie na ubíjanie vlny pri 
domácej výrobe hrubého súk-
na. Poháňalo ho veľké kole-
so hrané vodou, pod ktorým 

bolo príjemné kúpanie. Kúpa
li sme sa aj na Rimave, 
najčastejšie pri mlynoch, kde 
boli hate a mlynské náhony. 
Starší chlapci chodili na bi-
cykloch do Tisovca alebo do 
Kokavy nad Rimavicou, kde 
boli kúpaliská

Po čase aj v Klenovci vy-
budovali kúpalisko. Bo-
la to veľká udalosť. Túto 
vymoženosť začali využívať 
aj dievčatá a dospelí. Voda 
bola síce studená, lebo do 
kúpaliska pritekala priamo z 
Rimavy. Nikto ju nezohrieval 
a neupravoval, ale mnohým 
to neprekážalo.

Mládež sa naučila plávať. 
Chlapci, keď narukovali k 
vojsku, sa nemuseli hanbiť, 

že tento šport neovládajú. 
Klenovčania sa však z kúpa
liska dlho netešili. Začali 
stavať vodnú nádrž na pitnú 
vodu a kúpalisko jej muselo 
ustúpiť.

Neskôr obec vybudovala 

nové, modernejšie kúpalis
ko, ktoré spĺňa technické 
a hygienické požiadavky 
kladené na zariadenie toh
to druhu. Vodu vyhrievajú 
slnečné kolektory. Deti ma-
jú svoj bazén a areál kúpa
liska je pekne upravený. Dá 
sa tu príjemne oddychovať a 
relaxovať. A tak klenovské 
kúpalisko vyhľadávajú aj 
obyvatelia zo širšieho oko-
lia.
Výlety
Klenovčania výlety do 

prírody mali veľmi radi. 
Bol to akýsi národný zvyk. 
Tak ako štúrovci chodi-
li na Devín a na Kriváň a 
Horehrončania na Kráľovu 
hoľu, Klenovčania robili výs-

tupy na Vepor – po stopách 
ľudového hrdinu Juraja 
Jánošíka, ktorý sa v Klenovci 
zdržiaval a podľa povesti za-
kopal svoje poklady pod Vep
rom, a tie sa v noci na Jána 
otvárali.

Na Vepor sa chodilo po 
skupinkách – mladší aj starší. 
Chodilo sa na jar, v lete i v 
jeseni. Najviac však na Jána 
tak, aby výletníci vystúpili na 
Vepor pred východom slnka. 
Neskôr boli jaskyne s pok-
ladmi vraj zatvorené. Z Ve-
pra bol nádherný výhľad na 
Poľanu, na pohorie Nízkych 
Tatier a na Rimavskú dolinu. 
Kto aspoň raz za života nevy
stúpil na Vepor, nebol pravý 
Klenovčan.

Klenovčania radi chodi-
li navštevovať svoje rodiny 
a známych na okolité vrchy 
– na Cisárske, na Oltárne, 
na Grúň alebo na Poľanu. 
Na vrchoch žila väčšina 
obyvateľov, ktorí hospodárili 
pri svojich kolešniach. Ten-
to kút našej obce bol v tom 
čase plný života. Pracovití 
vrchári obrobili každý kus 
zeme, chovali rožný doby-
tok, ošípané i ovce. Dorobili 
dostatok obživy, mäsa, mlie-
ka a syra, nielen pre rodinu, 
ale aj na predaj.

Leto v Klenovci bolo v minu-
losti nádherné. Ľudia sa tu 
síce veľa narobili, viac ako 
v meste, ale žili uprostred 
prírody, boli zdraví a šťastní 
a relatívne spokojní.

(mo)



prípravnými zápasmi. Veľmi 
dobrou výkonnostnou pre
vierkou bol pre nás Memo
riál Pavla Slatinského, kde 
naši futbalisti opäť uká
zali značný výkonnostný 
potenciál, ktorý by v prí
pade intenzívneho trénin
gu priniesol aj výraznejšie 
športové úspechy. Zvýšenie 
intenzity tréningového úsilia 
je však pri súčasných rýdzo 
amatérskych podmienkach 
nerealizovateľné.
K.N.: Aké zmeny sa udi
ali v hráčskom kádri a v 
realizačnom tíme?
P.Ď.: Realizačný tím sa ne
zmenil, na jeho čele ako 
tréner zostáva naďalej Jaro
slav Benco. Hráčsky káder 
sa nám počas prestávky 
podarilo mierne posilniť a 
rozšíriť. Doriešili sme pre
stup jednej z opôr mužstva, 
Milana Boháčika, ktorý bol 
u nás na ročnom hosťovaní 
a v súčasnosti je už naším 
kmeňovým hráčom. Na 
ročné hosťovanie sme získa
li ofenzívnych hráčov Jána 
Molkáča a Miroslava Hlôšku 
a záložníka Tomáša Kubin
ca. Ofenzívu posilnia aj náš 
odchovanec Vladimír Paro
bek, ktorý sa vrátil zo zá
kladnej vojenskej služby, a 
Ondrej Barto z dorastu. Na 
druhej strane sa v dôsledku 
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Začal  sa nový ročník V .  futbalovej  l igy
Nový ročník V. ligy odštartovali naši futbalisti prehrou na ihrisku posilnenej Ružinej. Prvý bod získali v nasledu-
júcom zápase po remíze 0:0 na domácom ihrisku s Olovármi a na  prvý gól sme si museli počkať až na tretie kolo 
a remízu 3:3 v Kosihách nad Ipľom. Súťaž začali úspešne dorastenci, ktorí dvakrát zvíťazili a raz remizovali.

Futbalisti TJ Družstevník 
Klenovec ako minuloročný 
nováčik V. ligy uhájili ligovú 
príslušnosť aj pre ročník 
2005/2006. S akými cieľmi 
do novej sezóny vstupujú, 
o tom sme sa pozhovára
li s predsedom TJ Pavlom 
Ďuríkom a vedúcim mužstva 
Dušanom Kurčíkom.
K.N.: S akými výkonnost
nými cieľmi vstupujete do 
nového ročníka V. ligy?
D.K.: Prvoradým cieľom je 
hrať príťažlivý futbal s vy
sokým nasadením, tak ako 
sa nám to darilo vo väčšine 
zápasov v jarnej časti mi
nulého ročníka. Veríme, že 
takáto hra nám zachová 
priazeň divákov a priláka 
ich na naše stretnutia v ešte 
väčšom počte ako doteraz. 
Dosiahnutie konkrétneho 
tabuľkového umiestnenia 
sme si nestanovili, chceme 
sa však vyvarovať nervózne
ho boja o záchranu v závere 
súťaže a zabezpečiť si ligovú 
istotu už v predstihu.
K.N.: Čo ste pre dosiahnu
tie plánovaného cieľa urobi
li v príprave?
D.K.: Súťažná prestávka 
bola pomerne krátka, preto 
príprava prebiehala klasic
kým spôsobom, to zname
ná bežný tréningový pro
ces spestrený niekoľkými 

ukončenia aktívnej činnosti 
s mužstvom rozlúčil Maroš 
Sendrei. Káder mužstva 
tak tvoria Igor Hruška, Pa
vel Hruška, Tomáš Kubi
nec, Milan Boháčik, Peter 
Benco, Viktor Vince, Miro
slav Kubinec, Viktor Kasáč, 
Pavel Valent, Richard Bá
lint, Pavel Jáchim, Maroš 
Hruška, Martin Parobek, 
Miroslav Figuli, Ondrej Bar
to, Miroslav Hlôška, Štefan 
Nemergút, Ján Molkáč, Vla
dimír Parobek, Radoslav 
Bazalík, Ondrej Hrivnák.
K.N.: A finančné krytie 
účasti v V. lige?
D.K.: Jesennú časť súťaže 
máme v podstate finančne 
pokrytú a to predovšetkým 
vďaka podpore obce a väč
ších i menších sponzorov, z 
ktorých najvýznamnejšími 
sú Roľnícke družstvo Kle
novec a Ján Ulický – Fan
tastic. Financovanie počas 
jarnej časti bude v ro
zhodujúcej miere závisieť 
od toho, akej podpory sa 
športu a futbalu dostane 
v budúcoročnom obecnom 
rozpočte. Pretože treba ot
vorene povedať, že aj keď sa 
funkcionári TJ snažia získať 
sponzorov z radov miest
nych podnikateľov a v mno
hých prípadoch úspešne, 
bez významnej podpory 
obce by sme si účasť v ligov
ej súťaži nemohli dovoliť.
K.N.: A na záver, aké ohlasy 
od priaznivcov i neprajníkov 

ste na účinkovanie v V. lige 
zaznamenali?
D.K.:  Chcel by som využiť 
túto príležitosť, aby som sa 
za hráčov i realizačný tím 
poďakoval všetkým priaz
nivcom, ktorí si našli čas a 
prichádzali nás na štadión 
povzbudiť v športovom zápo
lení najmä počas bojov o 
záchranu. Verím, že sme ich 
nesklamali a svoju priazeň 
nám zachovajú aj naďalej. 
Na druhej strane tŕňom v 
oku neprajníkov sú peniaze, 
ktoré sa na šport vynakla
dajú. Treba však povedať, 
že šport zohráva význam
nú úlohu vo výchove mladej 
generácie a očakávať pria
mu návratnosť finančných 
prostriedkov ako v podni
kaní je v podmienkach 
výkonnostného športu 
iluzórne. Významným as
pektom je aj reprezentácia 
a propagácia obce. Z tohto 
hľadiska je účasť v V. lige 
minimom pre obec veľkosti 
a významu Klenovca. Veď 
súperime s mužstvami aj z 
oveľa menších obcí a v ne
jednom prípade majú lep
šie podmienky ako my. A 
celkom na záver, peniaze sú 
použité na nutné výdavky 
ako cestovné, poplatky za 
delegátov a rozhodcov, ale 
naši hráči, z ktorých sú dve 
tretiny Klenovčania, sú čistí 
amatéri a reprezentujú obec 
bez nároku na finančnú od
menu.

Tabuľka V. ligy po 3. kole
1. Ružiná 3 3 0 0 9:1 9
2. Olováry 3 2 1 0 8:1 7
3. Radzovce 3 2 1 0 4:1 7
4. Hajnáčka 3 2 0 1 6:3 6
5. Vinica 3 2 0 1 4:6 6
6. Fiľakovo 3 1 1 1 9:4 4
7. Hnúšťa 3 1 1 1 6:3 4
8. Hrnč. Ves 3 1 1 1 2:3 4
9. Lovinobaňa 3 1 0 2 7:4 3

10. Lubeník 3 1 0 2 7:10 3
11. Mýtna 3 1 0 2 3:9 3
12. Klenovec 3 0 2 1 3:5 2
13. Kosihy n/I 3 0 1 2 4:13 1
14. Nenince 3 0 0 3 2:11 0

Ružiná – Klenovec 2:0 
(1:0)
Úvodné stretnutie nového 
ročníka začali obe mužstvá 
opatrne a hra sa pohybovala 
medzi šestnástkami. V 22. 
minúte sme zbytočne stra
tili loptu na polovici súpera, 
čo domáci využili na rýchly 
protiútok, ktorý zakončili 
vedúcim gólom. V ďalšom 
priebehu si aj naši futbalis
ti vypracovali gólové šance, 
ale ani jednu nepremenili 
na vyrovnávajúci gól. Druhý 
polčas začali náporom opäť 
domáci, avšak bez gólového 
efektu. V ďalšom priebehu 
sa hra vyrovnala a dobrú 
príležitosť na vyrovnanie 
nevyužil Maroš Hruška. 
V 85. minúte po nepotres
tanom útočnom faule sta
novili domáci výsledok na 
konečných 2:0.

Náš rozhovor

Zostava Klenovca: Pavel 
Hruška – T. Kubinec, Bo
háčik, Benco, Vince, M. Ku
binec, Kasáč, Valent, Bálint, 
Jáchim, Maroš Hruška. 
Striedali Figuli, Barto a 
Hlôška.
Klenovec – Olováry 0:0 
(0:0)
Našim futbalistom sa odveta 
za posledný zápas predchá
dzajúceho ročníka, keď na 
ihrisku súpera podľahli 
1:7, nevydarila podľa 
ich predstáv. Hostia bo
li futbalovejším mužstvom, 
väčšinu zápasu mali lop
tu pod kontrolou a vypra
covali si aj viac streleckých 
príležitostí. Nepresná muška 
hosťujúcich útočníkov a 
spoľahlivý výkon domáceho 
brankára nám uchovali čisté 
konto. Naši futbalisti sa do 
šancí nedostávali často. Gó

lom zaváňala iba hlavička 
Richarda Bálinta, ktorú 
brankár súpera vytlačil na 
roh. V 67. minúte nenaria
dil rozhodca po evident
nom hraní brániaceho hráča 
Olovár rukou pokutový kop 
a tak sa stretnutie skončilo 
spravodlivou deľbou bodov.
Klenovec odohral stretnu
tie v zostave: Pavel Hruška 
– Benco, Boháčik, Vince, 
Parobek, Kubinec, Bar
to, Valent, Bálint, Maroš 
Hruška, Jáchim. Striedali 
Figuli, Bazalík a Hlôška.
Kosihy n. I. - Klenovec 3:3 
(0:0)
Stretnutie sa pre naše muž
stvo začalo veľmi nešťastne, 
keď sme po chybe v rozo
hrávke, súperovej penalte 
a neodpískanom ofsajde 
prehrávali v 20. minúte už 
0:3. Zvýšenou bojovnosťou 

sa nám podarilo ešte v 39. 
minúte znížiť Kasáčom z 
penalty a v druhom polčase 
po sústredenom tlaku gólmi  
Medveďa v 55. a Boháčika v 
77. minúte vyrovnať a získať 
tak cenný bod.
Zostava Klenovca: Igor 
Hruška  Parobek, Boháčik, 
Valent, Benco, Kasáč, Kubi
nec, Molkáč, Barto, Bálint, 
Medveď. Striedali Hlôška a 
Nemergút.

Šport pripravili: Pavel Ďurík, Michal Kňažek
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letná súťaž pre deti a 
mládež

 
OZ RODON v Klenovci vyhlasuje letnú súťaž v 
poézii, próze a výtvarných prácach na tému

Najkrajší zážitok z letných prázdnin

Do súťaže sa môžu zapojiť deti a mládež v 
troch kategóriách od 6 - 10 rokov, 11 - 15 rok-
ov, 16 - 18 rokov.
Vašu tvorbu odovzdajte najneskôr do 30. au-
gusta 2005 v kancelárii OZ RODON - suterén 
kultúrneho domu.
Práce budú ocenené a najlepšie uverejnené v 
obecnom mesačníku Klenovské noviny. Tešíme 
sa na Vaše krásne zážitky, o ktoré sa s nami 
podelíte.

Stanislava Zvarová
predsedníčka OZ RODON

Henkel a Coop podporujú voľnočasové 
aktivity prostredníctvom verejnej zbierky. 
Vyhlásili grantový program pod názvom 
Nech sa nám netúlajú a najbližší termín 
uzávierky je do 30. septembra. Bližšie in-
formácie získate na www.henkel.sk a 
www.coop.sk

Mikroprojekty Fondu sociálneho 
rozvoja – uzávierka 12. septembra, infor
mácie získate na www.esf.sk

Vyšehradský fond má uzávierky:
 štandartné granty 15. septembra
 malé granty 1. decembra

týkajú sa oblasti: kultúrnej spolupráce, ve-
deckej výmeny a výskumu, vzdelávania, 
výmeny mladých ľudí, cezhraničnej spolu-
práce, podpory turismu.

Informácie o horeuvedených uzávierkach získate i 
v kancelárii OZ RODON.

POZOR! Grantové výzvy

VÝZVA
na predkladanie  projektov

Riadiaci orgán pre Sektorový operačný program 
Ľudské zdroje, Ministerstvo práce, sociálnych vecí 
a rodiny SR, vyhlásil dňa 5. augusta 2005 výzvu 
na predkladanie projektov pre SOP Ľudské zdro-
je. Projekty sú spolufinancované z Európskeho so-
ciálneho fondu a štátneho rozpočtu. Žiadatelia o 
poskytnutie nenávratného finančného príspevku 
môžu predkladať projekty v rámci opatrení:
Opatrenie č. 1.3:  Rozvoj vzdelávania a prípra-
vy uchádzačov o zamestnanie s  cieľom zlepšiť 
ich možnosti na trhu práce (číslo výzvy SOP ĽZ 
– 2005/1.3/01)
Uzávierka prijímania projektov dňa 14. 10. 2005.
Opatrenie č. 2.2: Odstránenie prekážok rovnos-
ti mužov a žien na trhu práce s dôrazom na zosú-
ladenie pracovného a rodinného života (číslo výzvy 
SOP ĽZ –2005/2.2/01)
Uzávierka prijímania projektov dňa 12. 10. 2005.

Vidiecka organizácia pre komunitné
aktivity v Banskej Bystrici v spolupráci s OZ 

Nádej v Uňatíne vyhlasujú súťaž

Vidiecka žena - líderka roka 2005
Nominovaná môže byť žena, ktorá:
 pôsobí a žije na vidieku
 svoj voľný čas venuje aktivitám v rôznych oblastia-

ch verejného života vo svojej komunite – obci, časti 
obce, mikroregióne

 je neformálne uznávanou osobnosťou  “líderkou”
Kategórie, v rámci ktorých môžete nominovať:
1. žena – aktivistka pôsobiaca v 3. sektore (miestna or-

ganizácia, združenie, klub)
2. žena – politička pôsobiaca v miestnej politike (sta

rostka, členka miestneho zastupiteľstva)
3. žena – jednotlivec, ktorá nie je registrovaná v žiadnej 

organizácii, ale je v svojej obci aktívna ako individuál-
na osoba

Svoje tipy – nominácie zasielajte do 16.9. 2005 na adresu:
OZ VOKA, Nám. Štefana Moyzesa č. 4, 974 01 Banská Bystri-
ca, tel: 048/41516912, fax: 048/4151693, email: berny@

voka.sk


